
Protokół 
XXXII Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 28 czerwca 2017r. 
 

Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:00 Przewodniczący obrad Pan Henryk Lesiński, który 
stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Regina Batycka 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Donata Michałowska 
Jan Rajchelt 
Maciej Szafrański 
Łukasz Wawrzyniak 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak - Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Paweł Doba 
Lucyna Jaroszewska 
Jacek Walkowiak 
a także: 
Bogdan Kemnitz - Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak  - Skarbnik Gminy  
Sergiusz Foltynowicz – radca prawny 
Grzegorz Stachowiak – Dyrektor ZS Tulce 
Marzena Socha – Dyrektor ZS Kleszczewo 
Łukasz Gińko – Specjalista ds. rewitalizacji i planowania przestrzennego w Firmie Green Key 
 
 
 Przewodniczący Lesiński poinformował, że proponowana jest zmiana porządku obrad 
polegająca na wprowadzeniu w punkcie 22 treści: "Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki na zakup ciężkiego samochodu ratowniczo – gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Gowarzewie" oraz w punkcie 23 „Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad wnoszenia, 
cofania i zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przez Gminę Kleszczewo”. 
Kolejne punkty zostają odpowiednio przenumerowane.                 
 W związku z powyższym Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
porządku obrad. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem porządku obrad głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 



 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu  z  obrad  z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zwolnień  z  podatku od  

nieruchomości  na  terenie  gminy Kleszczewo w ramach pomocy de minimis. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia Programu Rewitalizacji dla Gminy Kleszczewo. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kleszczewo w 2017r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz 

opiekunami   dziennymi w zakresie warunków i jakości świadczonej opieki nad  dziećmi do  lat 
3. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu składników majątkowych stanowiących wkład 
niepieniężny  do spółki – Zakład Komunalny sp. z o.o. w siedzibą w Kleszczewie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego tereny położone w 
obrębie Tulce. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie  nadania nazwy ulicy w miejscowości Krzyżowniki. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie     nadania nazwy ulicy w miejscowości Komorniki. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Komorniki. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Gowarzewo. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia na własność Gminy Kleszczewo nieruchomości  położonej 

w miejscowości Gowarzewo. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zasad wyznaczania składu, powołania oraz zasad działania 

Komitetu Rewitalizacji. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  uchwały budżetowej na 2017r. 
18. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo na 

lata 2017-2029. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie Gminie Kórnik zadania 

publicznego  w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 
20. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na budowę sieci kanalizacji sanitarnej w 

miejscowości Gowarzewo. 
21. Podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia planu pracy Rady Gminy na II półrocze 2017r.  
22. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na zakup ciężkiego samochodu ratowniczo-

gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Gowarzewie. 
23. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i 

akcji w spółkach prawa handlowego przez Gminę Kleszczewo. 
24. Sprawozdanie z działalności szkół w roku szkolnym 2016/2017.  
25. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
26. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
27. Zapytania i wolne wnioski. 
28. Zakończenie. 
 
Ad. 2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący obrad poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił uwag.              
W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad przyjęciem protokołu z 
XXXI Sesji:  



W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 10 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXXI Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXII/221/2017 w sprawie zmiany uchwały w sprawie zwolnień z 
podatku od nieruchomości na terenie gminy Kleszczewo w ramach pomocy de minimis 
przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz poinformowała, że projekt uchwały został zgłoszony do 
Prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów celem zaopiniowania. Prezes UOKiK wniósł 
następujące zastrzeżenie do  § 3 ust. 2 pkt. 3 zmienianej uchwały: 

Stosownie do art. 5 ust. 1 rozporządzenia komisji (UE) nr 1407/2013,  pomoc de minimis 
przyznawaną zgodnie z tym rozporządzeniem można łączyć z pomocą de minimis przyznawaną 
zgodnie z innymi rozporządzeniami o pomocy de minmis  do odpowiedniego pułapu określonego w 
art. 3 ust. 2 rozporządzenia komisji (UE) nr 1407/2013 ( przy zapewnieniu rozdzielności 
rachunkowej poszczególnych rodzajów działalności). W związku z powyższym należy zobowiązać 
podmioty ubiegające się o pomoc de minimis do przedstawiania, oprócz zaświadczeń/oświadczeń  o 
pomocy de minimis również zaświadczeń/oświadczeń o pomocy de minimis w rolnictwie i 
rybołówstwie, jakie otrzymały w roku, w którym ubiegają się o pomoc, oraz w ciągu 2 
poprzedzających go lat, albo oświadczenia o nieotrzymaniu takiej pomocy w tym okresie. 
Uwzględniając zastrzeżenia Prezesa UOKiK w § 3 ust. 2 pkt. 3 otrzymał nowe brzmienie. 
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXII/221/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXII/222/2017 w sprawie przyjęcia Programu Rewitalizacji dla 
Gminy Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz.  

Program Rewitalizacji został przedstawiony za pomocą prezentacji multimedialnej przez 
przedstawiciela Firmy Green Key, która wspólnie z gminą Program opracowywała. Prezentacja 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XXXII/222/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXII/223/2017 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kleszczewo w 



2017r. przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXII/223/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXII/224/2017 w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, 
klubami dziecięcymi  oraz opiekunami dziennymi w zakresie warunków i jakości świadczonej 
opieki nad dziećmi do lat 3 przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony podczas posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXII/224/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXII/225/2017 w sprawie wykazu składników majątkowych 
stanowiących wkład niepieniężny do spółki – Zakład Komunalny Sp. z o. o. z siedzibą w 
Kleszczewie przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz omówiła poszczególne działy wykazu 
składników majątkowych, przekazanego przed posiedzeniem sesji radnym, który opiewa na kwotę 
21.516.390,08zł. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 
 Radny Szafrański zapytał o wkład niepieniężny do spółki, czy został on określony i 
wniesiony do spółki po inwentaryzacji? 
 Mecenas Foltynowicz wyjaśnił, że jest to inwentaryzacja otwarcia opracowywana na dzień 
likwidacji Zakładu i to co zostało zinwentaryzowane stanowi majątek nowopowstałej spółki. 

Rady Szafrański zapytał czy rodzi to obowiązek podatkowy? 
Mecenas zaprzeczył – przekształcenie następuje z mocy prawa. 
Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 

głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXII/225/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXII/226/2017 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego tereny 
położone w obrębie Tulce przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony podczas posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 



Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XXXII/226/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXII/227/2017 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 
Krzyżowniki przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXII/227/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXII/228/2017 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 
Komorniki przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXII/228/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXII/229/2017 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 
Komorniki przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXII/229/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 14 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXII/230/2017 w nadania nazwy ulicy w miejscowości Gowarzewo 
przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzenia 
komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXII/230/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 



Ad. 15 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXII/231/2017 w sprawie nabycia na własność Gminy Kleszczewo 
nieruchomości  położonej w miejscowości Gowarzewo przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt 
uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXII/231/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 16 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXII/232/2017 w sprawie zasad wyznaczania składu, powołania oraz 
zasad działania Komitetu Rewitalizacji przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony podczas posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXII/232/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 17 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXII/233/2017 w sprawie zmiany uchwały budżetowej  na 2017r. 
przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik poinformowała, że po stronie dochodów nie ma zmian w 
stosunku do projektu omawianego podczas posiedzeń komisji, natomiast wydatki uzupełnione 
zostały o zakup gruntu pod przepompownię ścieków, zwiększono też wydatki na budowę 
oświetlenia i uwzględniono 1mln zł na zakup samochodu dla OSP Gowarzewo. Po zmianach 
wydatki budżetu zamykają się kwotą 6.703.763zł, w związku z czym deficyt wynosi 6.607.910zł. 
Tak skonstruowana zmiana zamyka budżet niedoborem w wysokości 17.515.255,76zł. Projekt 
uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XXXII/233/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 18 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXII/234/2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kleszczewo na lata 2017 – 2029 przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony podczas posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXII/234/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 



 
Ad. 19 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXII/235/2017 w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie Gminie 
Kórnik zadania publicznego w zakresie publicznego transportu zbiorowego przedstawiła Pani 
Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzenia komisji. 

Radny Szafrański zapytał czy Gmina Kleszczewo będzie dopłacała do tego połączenia? 
Pani Sekretarz  poinformowała, że istnieje ryzyko, iż Powiat Średzki pomimo deklaracji 

wycofa się z umowy, natomiast Gminę obowiązuje 3 miesięczny okres wypowiedzenia 
porozumienia z Kórnikiem – czyli za ok. 2 m-ce byłaby wówczas konieczność opłacenia kursów. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXII/235/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 20 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXII/236/2017 w sprawie zaciągnięcia pożyczki na budowę sieci 
kanalizacji sanitarnej w miejscowości Gowarzewo przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik 
poprosiła radnych aby wyrazili zgodę na dopisane w treści uchwały miejscowości Krzyżowniki. 
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. Pani Skarbnik 
poinformowała, że w związku z planowaną przez Powiat Poznański przebudową drogi powiatowej 
2410P, która ma być współfinansowana ze środków unijnych, Gmina zamierza wykonać w tej 
drodze kanalizację sanitarną (w ulicy Swarzędzkiej i Siekiereckiej w Gowarzewie), ponieważ 
trwałość projektu przedsięwzięcia nie pozwoli w najbliższym czasie wykonać tych prac w drodze 
powiatowej. Natomiast w Krzyżownikach planuje się wykonać kanalizację do sprzedanych terenów 
inwestycyjnych.  

Na budowę sieci kanalizacji sanitarnej planuje się pozyskać częściowo umarzalną pożyczkę z  
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

Radny Szafrański zapytał w jakim kierunku będzie się rozwijała kanalizacja po wykonaniu ul. 
Siekiereckiej i Swarzędzkiej? 

Pan Wójt wyjaśnił, że kanalizacja kończy się na ul. Czereśniowej, a w fazie opracowywania 
jest dokumentacja na kolejny etap ul. Tulecką w kierunku Komornik, z uwzględnieniem Taniborza. 
Pan Wójt dodał, że z Powiatu Poznańskiego wpłynęła informacja, że w roku bieżącym nie zostanie 
zrealizowana inwestycja budowy ul. Siekiereckiej w Gowarzewie i ronda w Tulcach.   

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na budowę sieci kanalizacji sanitarnej w 
miejscowości Gowarzewo i Krzyżowniki. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXII/236/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 21 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXII/237/2017 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy na II 
półrocze 2017r. przedstawił Przewodniczący Rady Gminy.  

Przewodniczący zaproponował następujące tematy sesyjne: 
sierpień - Przygotowanie szkół  do nowego roku szkolnego 2017/2018, 
wrzesień - Działalność OPS – realizacja Programu Rodzina 500+ oraz działalność świetlic 
środowiskowych w okresie wakacji, 



październik - Żłobki na terenie gminy, 
listopad - Podatki i opłaty lokalne na 2018r., 
grudzień - Budżet gminy na 2018r. 

Radni nie mieli pytań ani innych propozycji w związku z powyższym Przewodniczący 
przeszedł do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXII/237/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 22 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXII/238/2017 w sprawie zaciągnięcia pożyczki na zakup ciężkiego 
samochodu ratowniczo-gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Gowarzewie przedstawiła 
Pani Skarbnik.  

Pani Skarbnik poinformowała, że jednostka OSP w Gowarzewie zastała w 2016r. włączona 
do Krajowego Systemu Ratowniczo – Gaśniczego dlatego planuje się wyposażyć ją  w nowy ciężki 
samochód ratowniczo – gaśniczy wraz z wyposażeniem. Na ten cel gmina zamierza pozyskać 
częściowo umarzalną pożyczkę (40%) z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XXXII/238/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 23 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXII/239/2017 w sprawie szczegółowych zasad wnoszenia, cofania i 
zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przez Gminę Kleszczewo przedstawiła 
Pani Sekretarz. Pani Sekretarz poinformowała, że do kompetencji Rady Gminy należy  określanie 
zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji przez Wójta Gminy. Projekt uchwały ma 
charakter ogólny. Rada Gminy jako organ stanowiący, określa zasady wnoszenia wkładów oraz 
obejmowania, nabywania i zbywania udziałów i akcji, natomiast dokonywanie czynności w tym 
zakresie należy do Wójta Gminy, który jest organem wykonawczym Gminy i stosownie do 
przepisów wykonuje uchwały rady oraz gospodaruje mieniem komunalnym, którym są między 
innymi udziały i akcje w spółkach prawa handlowego. 
Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu 
uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXII/239/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 24 porządku posiedzenia 

Dyrektor Zespołu Szkół w Kleszczewie Pani Marzena Socha zdała sprawozdanie z 
działalności kleszczewskiej placówki w roku szkolnym 2016/2017. Dyrektor Socha poinformowała, 
że do Zespołu Szkół w Kleszczewie uczęszczała następująca liczba uczniów: 
SP I-III – 136 



SP IV-VI – 116 
SP I-VI – 252 
Gimnazjum – 120 
SP i Gimnazjum razem – 372 
Przedszkole – 150  
Liczba nauczycieli – 49 osób (2 os. urlop zdrowotny, 1 os. urlop bezpłatny, 3 os. urlop 
macierzyński),  w tym 21 dyplomowanych, 14 mianowanych, 13 kontraktowych, 1 stażysta. 

Wydarzenia zapisane w kalendarzu szkolnym na rok szkolny 2016/2017 skierowane były do 
całej społeczności szkolnej, jak również do środowiska, z którym szkoła współpracuje. 
 Dyrektor poinformowała, że w br. szkolnym odbyły się apele z okazji uroczystości 
wynikających z kalendarza szkolnego tj. rozpoczęcie i zakończenia roku szkolnego, Święto 
Edukacji Narodowej, obchody Święta Niepodległości, apel z przedstawieniem z okazji uchwalenia 
„Konstytucji 3 maja”, rocznicę Powstania Wielkopolskiego, rekolekcje szkolne, wigilie klasowe, 
liczne uroczystości klasowe. 
 Szereg imprez przeprowadzonych zostało w poszczególnych grupach wiekowych: Dzień 
Gimnazjalisty, Dzień Chemiczny dla uczniów szkoły podstawowej i gimnazjum, Święto 
Pieczonego Ziemniaka, Andrzejki, Turniej Mikołajkowy, powitanie wiosny, Szkolny Konkurs 
Piosenki, Konkursy Kuratoryjne – zakończone na etapie rejonowym, konkurs recytatorski, dla klas 
I – III odbyło się „Święto Pyry”, balik karnawałowy, Dzień babci i Dziadka, Dzień Mamy i Taty,  
Bal Wszystkich Świętych, szkolny finał konkursu Omnibus 2017, Święto Konstytucji Trzeciego 
Maja, Dzień Matematyki, Dzień Sportu, Dzień tabliczki mnożenia, tydzień kodowania, konkursy  w 
klasach I-III: recytatorski, zbiórka karmy dla schroniska, "Mój czworonożny przyjaciel" i "Moja 
bajka". Wykonano szereg okolicznościowych wystaw tematycznych w gablotach szkolnych. 
Odbyły się również dwa apele podsumowujące pracę śródroczną i końcowo-roczną. Uczniowie 
brali udział w festiwalu „Ale Kino”, w wolontariacie WOŚP i świątecznej zbiórce żywności. W 
ramach spotkań z ciekawymi ludźmi odbyło się spotkanie z artystą malującym ustami – p. Jerzym 
Omelczukiem. Koło teatralne wystawiło dwie sztuki „Pudło” i „W sieci”. 
Realizowane były: 
- Projekt „Nowe Horyzonty Edukacji Filmowej” klasy II gimnazjum, 
- Projekt edukacyjny „Ludzie z pasją "- Spotkania i warsztaty z udziałem zaproszonych gości 
(plastyk, perkusista, górnik, ratownik medyczny, tłumacz przysięgły), 
- Program eTwinning – projekty „Open Arms”, „Healthy diet”, „Animals” - współpraca ze 
szkołami z Francji, Anglii, Grecji i Turcji, 
- Filmowy Świat Dziecka – cykliczne wyjazdy I-III, 
- PoczytajMy - Organizowanie spotkań dla uczniów klas I-III, w czasie których gimnazjaliści 
czytają im książki, 
- „Kup Pan szczoteczkę” - akcja charytatywna zbiórka szczoteczek dla dzieci z Afryki, 
- Szlachetna Paczka wsparliśmy rodzinę, która cały dorobek życia straciła w pożarze, 
- Innowacja pedagogiczna „Z programowaniem za pan brat”, 
- Tydzień Kodowania, 
- Mistrzowie kodowania, 
- Szkoła Małego Inżyniera, 
- Projekt edukacyjny kl. I GA ”Dzień Europejski”, 
- Projekt międzynarodowy szkolenia Amgen Teach – Kuchnia molekularna, 
- projekt „CYFROWO BEZPIECZNI.pl - Bezpieczna Cyfrowa Szkoła”, 
- Program Szkolny Klub Sportowy, 
- Nie pal przy mnie proszę. 

W ramach innowacji pedagogicznej wprowadzono elementy kodowania  
w programie Scratch, który umożliwia łatwe tworzenie interaktywnych historyjek, animacji, gier 
oraz muzyki. Uczniowie uczyli się programowania poprzez przeciąganie puzzli i ich układanie w 
określonym porządku. W ten sposób tworzyli kody przypisane określonemu obiektowi. Zajęcia 



przeprowadzono na bazie scenariuszy udostępnionych przez Mistrzów Kodowania. W ramach 
Tygodnia Kodowania uczniowie uczyli się kodować muzykę oraz tworzyli akwarium z rybkami 
(program Scratch). 
- Udział w akcji KIBICUJ Z KLASĄ - mecz Lech-Arka na INEA Stadion w Poznaniu, 
- ,,Bieg po zdrowie” Celem programu jest zwiększenie wiedzy i umiejętności uczniów na temat 
zdrowia w kontekście szkodliwości palenia papierosów i używania e-papierosów, 
- udział w programie „Akademia Bezpiecznego Puchatka”, 
- współpraca z Policją – zorganizowanie spotkań z uczniami, pogadanka o bezpiecznym 
zachowaniu się na drodze w przedszkolu i klasach 1-3 szkoły podstawowej, o bezpieczeństwie w 
czasie wakacji – klasy IV-VI i gimnazjum. 

W minionym roku szkolnym przygotowane zostały dwie imprezy  
o zasięgu środowiskowym: Jesienna Biesiada i zabawa karnawałowa dla dorosłych. Dochód z 
imprez Rada Rodziców przekazała na zakup mebli do sal lekcyjnych oraz roletek wewnętrznych. 
Rada Rodziców dofinansowuje także imprezy tematyczne dla dzieci na każdym poziomie 
kształcenia – bale przebierańców i zabawy wiosenne. Wspiera finansowo także  różnorodne 
wyjazdy, wycieczki, uczestnictwo uczniów znajdujących się w trudnej sytuacji finansowej, kupuje 
nagrody książkowe na koniec roku szkolnego. 

W szkole organizowane były liczne wycieczki i wyjazdy: zajęcia edukacyjne w Łysym 
Młynie, udział w warsztatach tkackich podczas wyjazdu do Biskupina i Wenecji, do Bazy 
Lotnictwa w Krzesinach, wyjazd zespołu flażoletowego „Śladem Trzech Króli” w Poznaniu, 
poznawanie stolicy Wielkopolski – Poznanie poprzez cykliczne wyjazdy uczniów należących do 
koła turystycznego, do Uzarzewa i Szreniawy na warsztaty edukacyjne, warsztaty naukowe do II 
LO w Poznaniu „Mały Chemik”, na festiwal „Ale kino”,  teatru, muzeum, do nadleśnictwa Babki, 
Łękna, do parku linowego,  odbyły się rajdy rowerowe, kilkudniowe wyprawy turystyczno – 
krajoznawcze na Kaszuby, zielona szkoła klas IV-VI w Łukęcinie. Tradycyjna pięciodniowa 
„zielona szkoła” dla klas I-III odbyła się w czerwcu  tym razem górach w Piechowicach. Odbyła się 
wymiana polsko-niemiecka. 
Uczniowie wzięli udział w konkursach, zawodach i olimpiadach: 
1. Etap wojewódzki Wojewódzki Konkurs Wiedzy o Powstaniu Wielkopolskim „Tobie Polsko ta 

kropla krwi wrzącej” finaliści 3 osoby, 
2. XXI Konkurs Wiedzy o Wielkopolsce – laureat II m-ce, 
3. Konkursy kuratoryjne – etap rejonowy – 3 osoby, 
4. Wielkopolski Konkurs Wiedzy Biblijnej – etap wojewódzki – 1 osoba, 
5. „Jezdym Poznańsko pyra!” - III m-ce – 3 osoby, 
6. „Kochajmy nasze małe ojczyzny” – VII m-ce powiat, 
7. Międzyszkolny konkurs kolęd i pastorałek w Paczkowie – I i III m-ce zespół oraz II i III m-ce 

soliści – 12 osób, 
8. Konkurs plastyczny Nadleśnictwa Babki „Owady naszych lasów” II i III m-ce oraz 3 

wyróżnienia, 
9. „Przyrodnicze rymowanie – otaczającego świata poznawanie…” III m-ce 1 osoba, 
10. „Kukułeczka” – II m-ce solo, III m-ce zespół, 
11.  Gminny konkurs plastyczny „Stop nałogom” – wyróżnienie – 10 osób, 
12. Gminny Konkurs Ortograficzny II m-ce klasa III SP, I i II m-ce klasa II SP, 
13.  Gminny konkurs matematyczny „Mały Pitagoras” – I m-ce klasa VI, 
14.  Liczne sukcesy sportowe (w piłce ręcznej – gimnazjum I m-ce, warcabach, badmintonie – 

Mistrzostwa Województwa Wielkopolskiego w Badmintonie III m-ce SP, Mistrzostwa Powiatu 
Wielkopolskiego w Badmintonie I m-ce gimnazjum, lekkoatletyka – udział w zawodach 
,,Czwartek lekkoatletyczny” w Poznaniu – II m-ce bieg 300m, II m-ce bieg na 60m, II i III m-
ce rzut piłeczką palantową).  

 Dla uczniów klas IV – VI i gimnazjum pod patronatem Samorządu Uczniowskiego 
zorganizowano dwie dyskoteki tematyczne z okazji Dnia Chłopca. Samorząd szkolny 



przeprowadził szereg akcji mających na celu pomoc potrzebującym; zorganizował zbiórki 
pieniędzy na „Górę grosza”, zbiórka nakrętek na rzecz chorego dziecka, zbiórkę zużytych baterii.  

Z okazji Uroczystości Wszystkich Świętych członkowie SU odwiedzili cmentarz w 
Kleszczewie i Krerowie, uporządkowali zaniedbane groby, zapalili znicze na grobach pracowników 
szkoły, na grobach powstańców wielkopolskich w Kleszczewie i Krerowie oraz pod obeliskiem 
upamiętniającym powstańców w Tulcach. Postawiono też światełko pamięci pod tablicami 
znajdującymi się na terenie naszej szkoły upamiętniającymi zasłużonych pedagogów. 
 Dla uczniów klas szóstych szkoły podstawowej oraz trzecich gimnazjum przygotowano i 
przeprowadzono próbne sprawdziany i egzaminy oraz w kwietniu zasadniczy przygotowany przez 
OKE, Operon, GWO. Przeprowadzone zostały ponadto w klasach I - III szkoły podstawowej testy 
sprawdzające wiedzę na koniec roku szkolnego przygotowane przez wydawnictwa. 
 Pomocą psychologiczno-pedagogiczną w naszej szkole jest objętych 50 uczniów w 
następstwie opinii poradni uczniowie uczestniczą w zajęciach korekcyjno-kompensacyjno, 
wyrównawczych, socjoterapeutycznych, logopedycznych - 100 osób. Przy współpracy psychologa 
szkolnego z Poradnią PP w Swarzędzu przeprowadzono konsultacje dla wszystkich uczniów klas III 
gimnazjum z doradcą zawodowym. 

Uczniowie kleszczewskiej szkoły biorą udział w zajęciach pozalekcyjnych i kołach 
zainteresowań: sportowych piłka nożna, piłka ręczna, biblijne, misyjne, Klub Młodego Przyrodnika, 
warsztaty plastyczne, historyczne, chemiczne, teatralne zapewnia oprawę artystyczną imprez 
szkolnych, zespół flażoletowy „Kleszczyki” wzbogacają artystycznie imprezy szkolne i gminne, 
działa VII Środowiskowa Drużyna Harcerska „Pasieka”, III Środowiskowa Gromada Zuchowa 
„Słoneczne Bractwo”, które również uczestniczą aktywnie w życiu szkoły i gminy. Dwa razy w 
tygodniu opiekę nad zdrowiem dzieci przejmuje higienistka szkolna. Regularnie przeprowadzane są 
badania stanu uzębienia naszych dzieci. Uczestniczymy także w programie Agencji Rynku Rolnego 
„Owoce w szkole” dla klas I-III. W ramach programu „Szklanka mleka” nasi uczniowie korzystają 
z bezpłatnego mleka, a smakowe i jogurty pitne otrzymują za drobną opłatą. Aktywnie działa SKO 
we współpracy z oddziałem PKO BP, który sponsorował nagrody w różnych konkursach.  
Analiza postępów-wyniki roczne: 
1. Promowanych uczniów: 358, nieklasyfikowanych 1 osoba, niepromowanych: 1 osoba (klasa 

3 SP), 8 uczniów gimnazjum – z tego 4 osoby z klasy I gimnazjum stąd od września będą 
kontynuować klasę VII SP, 

2. Średnia w szkole: klasy IV-VI – 4,28, gimnazjum 3,66, 
3. Ilość uczniów wyróżnionych: 
1) Klasy I-III – 53 uczniów 
2) Klasy IV-VI – 41 uczniów 
3) Gimnazjum klasy I-II – 12 osób, klasy III gimnazjum – 9 osób. 
4. Do sierpniowych egzaminów poprawkowych przystąpi 12 uczniów: 9 z 1 przedmiotu, 
natomiast 3 z 2 przedmiotów. 
 

Pani Sekretarz zapytała jaka jest sytuacja materialna uczniów, którzy mają problem z 
uzyskaniem promocji do kolejnej klasy? 

Dyrektor Socha stwierdziła, że sytuacja materialna tych uczniów jest dobra, a problemy 
wychowawcze wynikają z braku zaangażowania rodziców w edukację dzieci. 

 
Dyrektor Socha poinformowała, że w br. szkolnym odbyło się osiem Rad Pedagogicznych. 
Nauczyciele uczestniczyli w radach szkoleniowych: Zagrożenie atakiem terrorystycznym”, Rada 
szkoleniowa: „Neurodydaktyka w edukacji”, ”Procedury postępowania w sytuacji zagrożeń”  
Bezpieczna Szkoła – Bezpieczna Przyszłość, „Zrób to sam – lalki, kukiełki i inne pomoce”. Na 
bieżąco podnoszą swoje kwalifikacje uczestnicząc w studiach podyplomowych, kursach 
kwalifikacyjnych, warsztatach, szkoleniach i spotkania w wydawnictwach. Odbyło się pięć 
zebrań klasowych z rodzicami naszych uczniów, 4 dyżury nauczycieli dla rodziców w miesiącach, 



w których nie było spotkań z rodzicami. oraz szereg  indywidualnych spotkań  z nauczycielami 
wynikających z bieżących potrzeb. 
Przeprowadzono następujące remonty placówki:  
- zakup nowej zmywarko - wyparzarki, 
- naprawa i przebudowa wentylacji w kuchni i stołówce,  
- zakup mebli do szaf, 
- zakup stołu do pracowni fiz-chem, 
- zakup krzeseł i stołów do w/w pracowni, 
- modernizacja wejścia do szkoły od strony zatoki autobusowej, 
- pozyskanie mebli do 1 z sal, 2 nowych biurek od rodziców, 
- remont sali przez rodziców i uczniów w czasie ferii i teraz w czasie wakacji, 
- cyklinowanie podłóg 3 sale. 
 Szkoła otrzymała też tablice interaktywne, uczniowie korzystali z bezpłatnego wynajmu 
autobusów na edukacyjne wyjazdy i konkursy oraz wyremontowany został dach szkoły.  

Następnie głos zabrał Dyrektor Zespołu Szkół w Tulcach Pan Grzegorz Stachowiak, który 
wśród osiągnięć swoich podopiecznych wymienił: 
- wysokie wyniki uzyskane przez uczniów we wszystkich zakresach na egzaminie gimnazjalnym 
(wyższe od średniej wojewódzkiej i krajowej),  
- brak drugoroczności, 
- bardzo wysokie wyniki w nauce:  kl. IV-VI SP (185 uczniów) – średnia – 4,90, 119 uczniów 
otrzymało  świadectwa z wyróżnieniem – 64,3% uczniów,  w klasach gimnazjalnych (168 uczniów) 
– średnia – 4,43, 71 uczniów otrzymało  świadectwa z wyróżnieniem – 43,3% uczniów, 
- udział uczniów SP i Gimnazjum w wojewódzkich konkurach przedmiotowych organizowanych 
przez Wielkopolskie Kuratorium Oświaty – 12 uczniów zakwalifikowało się do etapu rejonowego 
(5-SP; 7-gimnazjum), 4 uczniów zakwalifikowało się do finału wojewódzkiego, 
- udział uczniów w XXIV edycji Międzynarodowego Konkursu Matematycznego KANGUR  i 
zdobycie 6 wyróżnień, 
- zdobycie nagrody głównej  przez  Witolda Woźniaka – kl. VI b w X edycji Ogólnopolskiego 
Konkursu Nauk Przyrodniczych Świetlik dla uczniów szkół podstawowych - udział brało 17 
uczniów, 
- zajęcie I miejsca przez uczennice klasy szóstej w V Powiatowym Konkursie Literacko – 
Plastycznym Tworzymy Książki organizowanym przez SP nr 3 w Luboniu, 
- zajęcie I miejsca  w eliminacjach gminnych do Powiatowego Konkursu Ortograficzne potyczki  i  
V miejsca w powiecie  poznańskim - uczniowie klasy szóstej, 
- wyróżnienie Katarzyny Woźniak ( III a gimnazjum) w XIII Ogólnopolskim Konkursie Poetyckim 
im. Janusza Korczaka organizowanym przez Młodzieżowy Dom Kultury w Płocku. 
- udział w XV Lubońskim Dyktandzie Ortograficznym  ZŁOTE PIÓRA ( 27 kwietnia) – zajęcie II 
miejsc przez gimnazjalistów naszej szkoły w kat. JUNIOR – GIM i uczniów szkoły podstawowej w 
kategorii JUNIOR – SP, 
- uczniowie klas starszych uczestniczyli m.in. w bardzo trudnym siedmioetapowym Konkursie 
Ortograficznym, 
- Omnibus Gminy 2017 - pierwsze i drugie miejsce w kategorii szkół podstawowych oraz pierwsze 
i trzecie miejsce wśród gimnazjalistów, 
- organizacja, po raz szesnasty, Międzypowiatowego Konkursu Gwary Poznańskiej  Jezdnym 
poznańsko pyra –  I miejsce  kl. IIIb gimnazjum,  
- współorganizacja imprezy: VII Regionalnego Dziecięcego Przeglądu Pieśni Ludowej 
KUKUŁECZKA 2017 - I miejsce w kategorii zespołowej klas IV-VI oraz  wyróżnienie w tej 
kategorii;  impreza organizowana jest wspólnie ze Stowarzyszeniem Sympatyków Kultury Ludowej 
„Otwórz się na folklor”, 



- udział w Gminnym Konkursie Piosenki Szkolnej, w kat. kl. I-III – I miejsce, wyróżnienie, w kat. 
kl. IV-VI - I miejsce, II miejsce, wyróżnienie,  kategoria Gimnazjum – I miejsce, 
- współorganizacja Tuleckiego Festynu Rodzinnego – 27 maja – prezentacja dorobku uczniów ZS w 
Tulcach, 
- uczestnictwo uczniów pierwszych  klas gimnazjalnych w 34 Międzynarodowym Festiwalu 
Filmów Młodego Widza ALE KINO  – film Abulele, 
- dział uczniów klas szóstych w konkursie plastycznym Widokówki z leśnej wędrówki 
organizowanym przez Centrum Edukacji Ekologicznej Wielkopolskiego Parku Narodowego do 
którego przystąpiło 1083 uczniów, 
- wyróżnienie w konkursie plastycznym Owady w lesie org. przez Nadleśnictwo Babki  dla ucznia 
kl. Va,   
- przygotowanie zebrania Koła Pamięci Powstania Wielkopolskiego,  
- realizacja ciekawego projektu edukacyjnego: Alternatywne źródła energii. 

Dyrektor Stachowiak podkreślił, ze pierwszy raz w historii szkoły wszyscy uczniowie uzyskają 
promocje do kolejnej klasy. 

Do najważniejszych osiągnięć sportowych należą: 
- I miejsce chłopców w Mistrzostwach Gminy SP  i  II miejsce  w Półfinale Mistrzostw Powiatu 
Poznańskiego w Halowej Piłce Nożnej,  
- I miejsce chłopców w Mistrzostwach Gminy Gimnazjum  i  IV miejsce  w Półfinale Mistrzostw 
Powiatu Poznańskiego w Halowej Piłce Nożnej,  
- I miejsce chłopców w Mistrzostwach Gminy SP  i  III miejsce  w Półfinale Mistrzostw Powiatu 
Poznańskiego w Piłce Ręcznej,  
- I miejsce chłopców w Turnieju Orlika piłki nożnej o Puchar Premiera i IV miejsce  w 
powiatowym turnieju eliminacyjnym,  
- IV miejsce  Patryka Ostrowskiego w Mistrzostwach Powiatu Poznańskiego w Biegach 
Przełajowych, 
- IV miejsce w 10.edycji biegów z cyklu Biegaj z Opel Szpot nad j. Malta  (w biegach brało udział 
69 szkół) 
- udział uczniów z klas szóstych i klas gimnazjalnych w biegu na orientację organizowanym przez 
Nadleśnictwo Babki w Łęknie  i zajęcie II miejsc w kategorii szkół podstawowych wśród chłopców 
i dziewcząt, 
- III miejsce w Mistrzostwach Szkół Województwa Wlkp. w karate olimpijskim WKF Macieja 
Stasiłowicza w konkurencji kumie indywidualne chłopców rocznika 2005-2004 oraz III miejsce na 
II Mistrzostwach Poznania i Powiatu Poznańskiego, 
-  III miejsce w Mistrzostwach Szkół Województwa Wlkp. w karate olimpijskim WKF Alicja 
Stasiłowicz w konkurencji kata indywidualne dz. rocznika 2008 i młodsze oraz II miejsce na II 
Mistrostwach Poznania i Powiatu Poznańskiego. 

W roku szkolnym 2016 / 2017 uczniowie Zespołu Szkół uczestniczyli w następujących 
programach, projektach i akcjach: 

- przystąpienie szkoły do projektu popularyzującego nauki techniczne SZKOŁA MAŁEGO 
INŻYNIERA – 4155 głosów – 37 miejsce, 

- przystąpienie klasy Ia i Ib do programu SZS Wielkopolska – MAŁY MISTRZ, udział uczniów 
klas pierwszych w festynie promocyjnym w Kórniku, współzawodnictwo w zawodach sportowych i 
rekreacyjnych, 

- przystąpienie do programu SZS Wielkopolska – SZKOLNY KLUB SPORTOWY 2017  czterech 
grup ćwiczebnych, 

- udział wszystkich uczniów Zespołu Szkół w seansach astronomicznych w ramach programu 
planetarium Nieba Północnego, 

- udział uczniów szkoły podstawowej ( kl. I-III i IV-VI ) w spektaklu Świat iluzji, 



- udział uczniów klas trzecich i czwartych w projekcie Mistrz tradycji organizowanym przez 
Stowarzyszenie Sympatyków Kultury Ludowej Otwórz się na folklor. Poznanie elementów stroju 
Bambrów, gwary poznańskiej, nauka ludowej piosenki, poznanie legend o Poznaniu, 

- udział uczniów klas szóstych i klas gimnazjalnych w spotkaniu profilaktycznym w formie 
koncertu muzycznego Wolności oddać nie umiem – przeciwdziałanie uzależnieniom od narkotyków 
i dopalaczy w wykonaniu Gabriela Fleszara, 

- udział uczniów klas szóstych i pierwszych gimnazjalnych w spotkaniu z medalistami Igrzysk 
Paraolimpijskich w szermierce Wygraj życie dzięki marzeniom – zajęcia profilaktyczne (Jakich 
zachowań należy unikać by nie doszło do wypadków kończących się niepełnosprawnością?), 

- udział dziewczyn klas szóstych w programie Między nami kobietkami, 
- udział uczniów wszystkich klas gimnazjalnych w 7.edycji ogólnopolskiego profilaktycznego 

programu edukacyjnego  Żyj smacznie i zdrowo.  
- program prozdrowotny Owoce w szkole organizowany przez Agencję Rynku Rolnego dla 

uczniów edukacji wczesnoszkolnej,  
- objęcie opieką logopedyczną 86 dzieci przedszkola i szkoły podstawowej, 
- organizacja przez wychowawców Nocy w szkole połączona z oglądaniem filmów o dużej 

wartości profilaktycznej i dydaktycznej, gry planszowe, 
- zapalenie zniczy na grobach powstańców wielkopolskich; znicze i kwiaty przy tablicy 

pamiątkowej – cmentarz w Tulcach – 01 listopada,  27 grudnia i 18 lutego, 
- uczestnictwo w akcji Świąteczna Paczka - współpraca z Ośrodkiem Pomocy Społecznej w 

Kleszczewie – przygotowanie paczek ze słodyczami dla dzieci z terenu naszej gminy,  
- akcja: zbiórka nakrętek , zbiórka makulatury,  zbiórka Góra grosza 
Jak co roku uczniowie,  zarówno  Szkoły  Podstawowej  jak  i  Gimnazjum,  wyjeżdżali na 

zajęcia poza szkołą.  Były to wystawy, imprezy, spektakle teatralne (również w języku angielskim), 
lekcje muzealne, zajęcia przedmiotowe na wyższych uczelniach Poznania, zajęcia edukacyjne, 
lekcje  dydaktyczne, zielone szkoły, pobyt w gospodarstwach agroturystycznych i liczne wycieczki 
krajoznawczo – turystyczne, nie tylko na obszarze Polski, także na terenie Czech i Niemiec. 
 
Następnie Dyrektor przedstawił informacje organizacyjne dotyczące działalności placówki: 
 

Oddziały 
Liczba 

uczniów 
Uwagi 

3-4 latki 25  
4-latki 25  
5-latki 25  
5,6-latki 24 

 
5,6-latki 14 oddział  przedszkolny 5-cio godz. 
5 oddziałów 113 PRZEDSZKOLE 
 
kl. I a, b 42 33 ucz. - sześciolatki 
kl. II a, b, c, d 79 61 ucz. - sześciolatki 
kl. III a, b, c, d 82 48 ucz. - sześciolatki 

10 oddziałów 203 
EDUKACJA  WCZESNOSZKOLNA 

142 ucz. – sześciolatki      69,2% 
kl. IV a, b, c 65 27 ucz. - sześciolatki 
kl. V a, b, c 54 25 ucz. - sześciolatki 
kl. VI a, b, c 66             23 ucz. - sześciolatki 

9 oddziałów 185 
II  ETAP  EDUKACYJNY 

75 ucz. – sześciolatki      39,7% 



19 oddziałów 388 
SZKOŁA   PODSTAWOWA 

217 ucz. – sześciolatki      55,1% 
 
kl. I a, b, c 69 21 ucz. – sześciolatki      29,6% 
kl. II a, b 50  
kl. III a, b 48  
7 oddziałów 167 GIMNAZJUM 

26 oddziały 
555 

było 568 
SZKOŁA   PODSTAWOWA  +  GIMNAZJUM 

 
31 

oddziałów 

668 

było 675 
ZESPÓŁ  SZKÓŁ 

 

W Zespole Szkół w Tulcach, w stosunku do ubiegłego roku szkolnego nie zaszły żadne 
istotne zmiany. Liczba uczniów, pomieszczeń lekcyjnych i oddziałów nie uległa zmianie. Do 
dyspozycji klas edukacji wczesnoszkolnej i tzw. szkolnej zerówki pozostaje 5 pomieszczeń, a jest 
10 oddziałów, stąd niektóre klasy będą kończyły zajęcia obowiązkowe o godz. 16.35. Większość 
klas edukacji wczesnoszkolnej będzie kończyła zajęcia o godz. 15.45.  
Klasy IV –VI szkoły podstawowej i klasy gimnazjalne zajęcia obowiązkowe realizować będą w 
większości do godz. 16.35. Na zajęcia edukacyjne zostanie wykorzystana również stołówka szkolna 
w godzinach, w których nie są wydawane śniadania i obiady. 
Kadra pedagogiczna: 
Przedszkole: 
- 11 nauczycielek pełnozatrudnionych, 
( 2 – stażystki, 2 – kontraktowy, 6-mianowany, 1-dyplomowana) 
dwie nauczycielki na rocznym urlopie dla poratowania zdrowia. 
Szkoła: 
- 55 nauczycieli, w tym: 
-  41  pełnozatrudnionych  pracujących, 
-    9   niepełnozatrudninych, 
-  2  urlopy macierzyńskie, 
- 2 urlopy dla poratowania zdrowia, 
- 1 długotrwałe zwolnienie. 
Stopień awansu zawodowego nauczycieli: 
nauczyciele  stażyści :    4 
nauczyciele  kontraktowi:    11 
nauczyciele  mianowani:     20 
nauczyciele  dyplomowani: 20 
Wszyscy  nauczyciele posiadają pełne kwalifikacje do prowadzonych zajęć dydaktycznych i 
specjalistycznych. 17 nauczycieli  ma uprawnienia egzaminatorów sprawdzianu, egzaminu 
gimnazjalnego i maturalnego OKE. 
Etaty administracyjno – obsługowe: 
0,5      -  obsługa  administracyjno – finansowa, 
1,00    -  sekretarz  szkoły, 
1,00    - nauczyciel asystent, 
0,5     – intendent, 
2,5   -  sprzątaczki, 
2,75   – kucharki, 



1,00   – woźny, konserwator, 
2,00  -  woźne  oddziałowe. 
Łącznie  z  przedszkolem  11,25  etatów. 

Prace remontowe - porządkowe  wykonane w szkole: 
- modernizacja pracowni komputerowej – wymiana serwera i 10 zestawów komputerowych – 
wartość 33.000zł. 
- całkowita wymiana sieci elektrycznej w pracowni komputerowej łącznie z wymianą rozdzielni - 
wartość 10.000zł., 
- zakup mebli i remont zaplecza pracowni fizyko-chemicznej – wartość 10.000zł. 
- zakup czterech zestawów komputerowych do klas oraz dwóch do gabinetu terapii pedagogicznej i 
pokoju nauczycielskiego, 
- zakup przez Urząd Gminy dwóch tablic interaktywnych, 
- zakup stojaków do rowerów. 
 
Do wykonania w czasie wakacji pozostało:  
- wymiana rynien i opierzenia na głównym budynku szkoły, 
- wymiana wykładziny podłogowej w pokoju nauczycielskim, 
- malowanie pokoju nauczycielskiego, 
- zakup trzech szaf, szafki pod ksero i stanowisk do trzech komputerów, 
- malowanie pomieszczeń kuchennych oraz wymiana szafy przelotowej w kuchni, 
- malowanie sanitariatów i głównego holu szkoły, 
- zakup stolików i krzeseł do pracowni fizyko – chemicznej, 
- naprawa 160 krzeseł,  
- czyszczenie wszystkich podłóg i dywanów, 
- strojenie  trzech pianin. 
 
Ad. 25 porządku posiedzenia 
 Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury Pan Jarosław Bytniewski poinformował, że 
Komisja Oświaty i Kultury odbyła posiedzenie podczas którego zapoznała się ze sprawozdaniem z 
działalności szkół, funkcjonowaniem opieki społecznej oraz zajęła się sprawami bieżącymi gminy.  
 Radny Lammel poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska podczas 
czerwcowego posiedzenia zajęła się sprawami bieżącymi gminy. 
 Radna Batycka poinformowała, że  przedmiotem posiedzenia Komisji Finansowo – 
Gospodarczej były  dotacje unijne, działalność Stowarzyszeń oraz  sprawy bieżące wynikające z 
działalności  gminy. 
 
Ad. 26 porządku posiedzenia 
 Pan Wójt poinformował, że podjęte uchwały finansowe zakładają znaczne środki na 
inwestycje, ale z racji tego, że są to środki pochodzące z kredytów i pożyczek to należy podchodzić 
z dużą ostrożnością do ich wydatkowania. Wśród inwestycji, które z całą pewnością zostaną 
podjęte Wójt wymienił: 
- budowa kanalizacji w ulicy Swarzędzkiej i Siekiereckiej w Gowarzewie oraz w drodze do terenów 
inwestycyjnych w Krzyżownikach, 
- rozbudowa Szkoły Podstawowej w Tulcach, 
- budowa oświetlenia na terenie gminy. 

Pan Wójt dodał, że w pierwszym etapie pozytywnie oceniony został wniosek o 
dofinansowanie ze środków unijnych budowy przedszkola w Kleszczewie, gdzie przy inwestycji 
wartej ok. 5mln zł do pozyskania jest 1mln zł.  

Wójt zapowiedział też ponowienie wniosku o dofinansowanie rozbudowy oczyszczalni 
ścieków w Nagradowicach. W pierwszym naborze nie udało się pozyskać środków na to zadanie, a 



paradoksalnie część środków została niewykorzystana, stąd też ponowne podejście do tego tematu 
przewidywane we wrześniu – październiku br. 
 
2.06.2017r. – spotkanie w Urzędzie Gminy z dyrektorem ZTM i Burmistrzem Gminy Kostrzyn w 
sprawie integracji transportu. Gmina Kostrzyn potwierdziła wolę utrzymania połączenia 
dotyczącego Siekierek i Trzeka, 
6.06.2017r. – zakończenie gminnego konkursu Omnibus, gdzie wśród laureatów pan Wójt 
wymienił Jakuba Błaszkowskiego Gimnazjum w  Tulcach i Witolda Woźniaka SP Tulce, 
9.06.2017r. – Zgromadzenie ZM GOAP. Podczas obrad zatwierdzono sprawozdanie finansowe 
wraz ze sprawozdaniem wykonania budżetu za ubiegły rok. Członkowie Zgromadzenia udzielili 
Zarządowi ZM „GOAP” absolutorium za rok 2016. Wójt poinformował, że Związek osiągnął w 
ubiegłym roku zysk, spłacono też większość strat z okresu gdy firmy realizowały usługi po 
zawyżonych cenach npdst zamówienia z wolnej ręki. Był to rok nietypowy ze względu na okres 
rozruchu spalarni - w tym czasie ceny odbioru odpadów były niższe.  
13.06.2017r. – Zgromadzenie ZM Schronisko, podczas którego Zarządowi udzielono absolutorium. 
Wójt podkreślił, że sytuacja Związku jest bardzo dobra i jest to inwestycja która sprawnie działa. 
Problem jest jedynie w przypadku gmin, które zainwestowały w schronisko zostawiając 
jednocześnie na swoim terenie przytulisko. Możliwa jest w związku z tym zmiana stawki opłaty 
stałej od mieszkańca, lub zwiększenie opłaty za zwierzęta przekazywane do schroniska, 
14.06.2017r. – na terenie Politechniki Poznańskiej nastąpiło podsumowanie Projektu Erasmus 
realizowanego przez Szkołę w Ziminie, 
19.06.2017r. – Rada Metropolii Poznań podczas której podjęto uchwałę w sprawie przyjęcia 
sprawozdania z działalności Zarządu Stowarzyszenia w 2016r. i uchwałę w sprawie sprawozdania 
finansowego za 2016r., 
20-23.06.2017r. – imprezy i uroczystości związane z zakończeniem roku szkolnego, 
26.06.2017r. – spotkanie z przedstawicielami Gminy Kórnik i Gminy Swarzędz w sprawie 
integracji komunikacji i zacieśnienia współpracy w tej kwestii, 
27.06.2017r. – w ramach współpracy w Stowarzyszeniu Trakt Piastów w Urzędzie Gminy odbyło 
się spotkanie z delegacją z Finlandii zainteresowaną modernizacją kleszczewskiego parku. 
 
Wśród przeprowadzonych na terenie gminy imprez sportowych Pan Wójt wymienił: 
3.06.2017r. – Turniej Wielkopolskiej Ligii Młodych Talentów w badmintonie, 
5.06.2017r. – Gminna Olimpiada Przedszkolaków w karate, 
17.06.2017r. – Mistrzostwa Szkół Województwa Wielkopolskiego w karate olimpijskim (132 
szkoły z 48 gmin – 316 uczestników). 
 
W kwestii inwestycji Pan Wójt poinformował, że zakończone zostały prace związane z wymianą 
dachu na budynku ZS w Kleszczewie, trwa natomiast modernizacja świetlicy w Śródce. 
 
Pan Wójt zaprosił zebranych do udziału w obchodach Dni Gminy Kleszczewo, oraz poinformował, 
że na 29 czerwca planowane jest szkolenie dla przedsiębiorców. 
 
Ad. 27 porządku posiedzenia 

Radny Szafrański zgłosił konieczność naprawy oświetlenia na ul. Fiołkowej, oraz ul. 
Poznańskiej w Tulcach. Radny podziękował za stworzenie parkingu na ul. Fiołkowej i poprosił o 
obniżenie wjazdu na jego teren. Radny zasugerował także zmianę ustawień sygnalizatora 
świetlnego przy przejściu dla pieszych na Osiedlu Kwiatowym w Tulcach, gdyż czas oczekiwania 
na przejście jest tam zbyt długi. 
 

Radny Bytniewski w imieniu grupy młodzieży z Tulec, Gowarzewa i Kleszczewa zapytał o 
możliwość wygospodarowania terenu pod boisko do piłki siatkowej plażowej. Radny dodał, że 
zainteresowane osoby deklarują pomoc przy pracach związanych z powstaniem boiska. 



Pan Wójt poinformował, że wizja takiego obiektu powstała w rejonie ścieżki edukacyjnej w 
Tulcach, a pomysł ten pozytywnie zaopiniował obecny nadleśniczy. Ewentualnie brana jest jeszcze 
pod uwagę lokalizacja  przy szkole.  

 
Pani Halina Michalak – Szczepaniak sołtys Gowarzewa zapytała czy gmina planuje 

przebudowę boiska w Gowarzewie? 
Pan Wójt potwierdził plany budowy boiska ze sztuczną nawierzchnią i parkingiem za kwotę 

ok. 400tys. zł. Inwestycja przewidziana do realizacji ze środków własnych, więc przedsięwzięcie 
odłożone jest w czasie ponieważ pierwszeństwo mają tematy związane z możliwością pozyskania 
środków zewnętrznych.  

Sołtys Szewc zapytał o przyczynę braku opraw oświetleniowych na nowo powstałych 
słupach oraz o powód opóźnień w budowie siłowni zewnętrznych? 

Pan Wójt wyjaśnił, że wniosek o dofinansowanie budowy siłowni zewnętrznych został 
pozytywnie rozpatrzony przez Stowarzyszenie Trakt Piastów i skierowany do Urzędu 
Marszałkowskiego. Na dzień dzisiejszy nie ma jeszcze decyzji w tej sprawie. Pan Wójt dodał, że w 
miejscowości Szewce jest problem z lokalizacją tej infrastruktury. W kwestii lamp Pan Wójt 
wyjaśnił, że oprawy oświetleniowe zostaną zamontowane, a opóźnienie wynika z problemów 
Wykonawcy z zakupem lamp. 
 
Ad. 28 porządku posiedzenia 
 W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący obrad podziękował wszystkim                  
za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 19:30. 
 
Protokołowała: 
Magdalena Rakszawska 
            za zgodność z przebiegiem obrad 

        Przewodniczący Rady Gminy 
 

                    Henryk Lesiński 


